ABSTRACT

SEPHIA BINTANG ANINDITA. NIM. 126103211091, Law Enforcement by the General Election Supervisory Body Against Child Participation in Campaigns General Election Law Number 7 of 2017 in the Perspective of Law and Fiqh Siyasah. Constitutional Law Study Program, Faculty of Sharia and Law, UIN Sayyid Ali Rahmatullah Tulungagung, 2025, Supervisor Ahmad Yuzki Arifian Nawafi', M.IP. Si

Keywords: Law Enforcement, General Election, Children's Participation.

This research is motivated by the case of KPAI finding violations of children's rights in the election. The Indonesian Child Protection Commission (KPAI) clearly stated that there were a number of violations of children's rights in the 2024 Election, including using children as inducements to vote for certain presidential and vice presidential candidates through video recordings. However, the current problem is how the law enforcement carried out by the General Election Supervisory Body Regarding Children's Participation in Campaigns in the 2024 General Election Law Number 7 of 2017 so that involving children in election campaigns can endanger children's growth and development.

The research method used in this study is the library research method, which is a series of activities related to the method of collecting library data. Data collection techniques in this study are through literature, content analysis, documentation.

The results of this study 1) factors that influence children to participate in campaigns occur due to campaign abuse in children, including internal and external factors. Internal factors are factors that come from within the child which include the child's needs. While external factors that come from outside include technological developments that can facilitate children in the abuse of children campaigning. 2) The legal implications of children's participation in political campaigns are concluded according to positive law in Indonesia are not clearly regulated in the election law but implicitly found in various related laws. First, article 280 paragraph 2 letter k concerning the prohibition of campaigns. 3) The legal consequences for campaign implementers who involve children in political campaigns in Indonesia give rise to several sanctions. Based on article 493 of Law of the Republic of Indonesia no. 7 of 2017 concerning elections, they can be subject to a maximum imprisonment of 1 (one) year and a maximum fine of Rp. 12,000,000.00 (Twelve Million Rupiah.

خلاصة

سيفيا على الإشراف هيئة قبل من القانون إنفاذ ١٢٦١٠٣٢١١، بيم .أنينديتا نجمة الانتخابات قانون في الانتخابية الحملات في الأطفال مشاركة ضد الانتخابات حالة دراسة) والسياسة والفقه القانون منظور من لعام ٢٠١٧ رقم لعام العامة في الانتخابية الحملات في المشاركين الأطفال انتهاكات بشأن KPAI لنتائج سيد جامعة والقانون، الشريعة كلية الدستوري، القانون دراسة برنامج "(انتخابات ماجستير نوافي، عارفيان يوزكي أحمد المشرف أجونج،، تولونج الله رحمة علي السياسية العلوم في السياسية العلوم في

الأطفال مشاركة العامة، الانتخابات القانون، إنفاذ :المفتاحية الكلمات

انتهاكات وجود إلى توصلت التي KPAI قضية خلفية على البحث هذا إجراء تم هناك أن بوضوح الإندونيسية الطفل حماية لجنة صرحت الانتخابات في الأطفال لحقوق الأطفال استخدام ذلك في بما ،2024 عام انتخابات في الأطفال لحقوق الانتهاكات من عددًا الفيديو تسجيلات خلال من الرئيس ونائب الرئاسيين المرشحين لبعض للتصويت كحافز العامة الانتخابات على الإشراف هيئة قبل من القانون تنفيذ يتم كيف هي الآن المشكلة لكن لسنة 7 رقم العامة الانتخابات قانون في الانتخابية الحملات في الأطفال بمشاركة يتعلق فيما نمو يعرض قد الانتخابية الحملات في الأطفال إشراك عدم أن بحيث 2024 لسنة 2017

على المؤثرة العوامل هي ما (1: في طرحها تم التي المشكلات صياغة وتتمثل الحملات في الأطفال مشاركة القانونية الآثار هي ما (الحملات؟ ٢ في الأطفال مشاركة السياسية؟ الحملات سياق في للأطفال المقدمة القانونية الحماية هي ما (السياسية؟ ٢٠

من مجموعة أي المكتبي البحث منهج هو الدراسة هذه في المستخدم البحثي المنهج البيانات جمع بتقنيات الاستعانة تمت المكتبية البيانات جمع بأساليب المتعلقة الأنشطة والتوثيق المحتوى وتحليل الأدبيات خلال من الدراسة هذه في

تحدث الحملات في الأطفال مشاركة على المؤثرة العوامل (أن اللي الدراسة هذه وتوصلت خارجية وعوامل داخلية عوامل ومنها الأطفال على الحملات استخدام سوء بسبب

الطفل احتياجات تشمل والتي الطفل، داخل من تأتي التي العوامل هي الداخلية العوامل التي التكنولوجية التطورات الخارج من الناشئة الخارجية العوامل تشمل نفسه، الوقت وفي القانونية الأثار إن (بالأطفال لا المتعلقة الحملات في الأطفال معاملة إساءة تسهل أن يمكن على إندونيسيا في الوضعية القوانين إليها خلصت السياسية الحملات في الأطفال لمشاركة من العديد في ضمناً موجودة ولكنها الانتخابات، قانون في واضح بشكل منظمة غير أنها الحملات بحظر تتعلق (ك) حرف 2 الفقرة 280 المادة أولاً، الصلة ذات القوانين يشركون الذين السياسية الحملات منفذي على المترتبة القانونية العواقب إن (٣ الانتخابية الى استناداً عقوبات عدة فرض إلى تؤدي إندونيسيا في السياسية الحملات في الأطفال أقصاها لمدة السجن العقوبة تكون أن يمكن رقم إندونيسيا جمهورية قانون من 493 المادة أقصاها لمدة الشجن العقوبة تكون أن يمكن رقم إندونيسية روبية مائة أقصاها وغرامة واحدة سنة (روبية مايون عشر اثنا) .الانتخابات بشأن